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Vrije expressiemuren  -  Stand van zaken

Kunst is overal aanwezig in de stad. In de vele musea, maar ook op kauwgom dat al 
jaren op de grond plakt of onder elke straatsteen kan het kunstwerk van een bekende of 
minder bekende artiest liggen. Street-art is de laatste jaren meer en meer uitgegroeid 
tot een gerespecteerde kunstvorm. Op het randje van de illegaliteit, geeft het veel jonge 
kunstenaars de mogelijkheid zich op een artistieke manier uit te drukken en hier meestal 
ook een maatschappelijke boodschap aan te koppelen.

Een aantal gemeenten geeft jonge (straat)kunstenaars dan ook de mogelijkheid hun 
passie op een legale manier uit te oefenen via vrije expressiemuren.

1. Hoeveel vrije expressiemuren telt Vlaanderen (graag een overzicht per provincie)? 
Hoeveel waren er dat in 2011?

2. Wat is in vierkante meter uitgedrukt de grootte van de totaalsom van die vrije 
expressiemuren per provincie? 

3. Graag een overzicht van het aantal vrije expressiemuren in elk van de dertien 
Vlaamse centrumsteden en grootte van de totaalsom van de vrije expressiemuren 
voor elke centrumstad.

4. Hoeveel vrije expressiemuren telt Brussel-Hoofdstad? Hoeveel waren er dat in 2011? 
Wat is in vierkante meter uitgedrukt de grootte van de totaalsom van die vrije 
expressiemuren?

5. Op welke manier zou de minister binnen zijn bevoegdheden steden kunnen 
aanmoedigen om ruimte te maken voor vrije expressiemuren?

6. Hoe verhoudt het aantal vrije expressiemuren in onze hoofdstad zich tot andere 
grootsteden als Londen, Parijs, Berlijn, Toronto en New York?



SVEN GATZ 
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ANTWOORD
op vraag nr. 281 van 21 juni 2016
van JORIS POSCHET

Zoals ik al aangaf in een vraag om uitleg van 22 oktober 2015, deel ik uw waardering 
voor streetart en vrije expressiemuren. Het is dan ook een goede zaak dat steden en 
gemeenten locaties (bv. blinde gevels, voetgangerstunnels, winkelruiten) alsook 
projecten en festivals voorzien, waarop straatkunstenaars vrij te werk kunnen gaan. 
Dankzij de vrije expressiemuren en -locaties krijgen straatkunstenaars op een legale 
manier een plek in onze steden. Op die manier kunnen de Vlaamse Banksy’s hun 
artistieke vaardigheden ten volle beoefenen, en naast kleur ook engagement en reflectie 
brengen in ons straatbeeld. 

Ik verwees in diezelfde Vraag om uitleg ook al naar het feit dat streetart een 
Gewestmaterie is en dat het eerder de bevoegdheid is van de lokale besturen om plekken 
voor te behouden voor streetart. Dit maakt dat het vrijwel onmogelijk is om op een 
zinvolle manier een antwoord te formuleren op uw vragen. De cijfers over aantallen en 
oppervlakten van vrije expressiemuren zijn niet voorhanden op het Vlaamse niveau.

Als antwoord op vraag 5, wil ik wel nagaan hoe steden vanuit mijn bevoegdheid 
aangemoedigd kunnen worden om ruimte te maken voor vrije expressiemuren. Ik denk 
bijvoorbeeld aan het meer zichtbaar maken van good practices inzake streetart(beleid) in 
Vlaanderen. Het MIMA kan hier ook een rol vervullen. Bepaalde streetartprojecten 
kunnen ook ingediend worden binnen het Kunstendecreet, waarbij ze volgens de normale 
procedures bekeken zullen worden. Ook wil ik nog steeds bekijken hoe we binnen het 
beleid inzake kunst in de openbare ruimte een plaats kunnen geven aan streetart.


